

## 臺灣鐵道觀光郵票（113 年版）

臺灣鐵道風情萬種，鐵道旅遊廣受國內外旅客喜愛，本公司特規劃郵票 1 套 5 枚，以臺灣各式列車和知名觀光景點為主題，面值皆為 28 元，採聯刷方式印製，預定於 113 年 9 月 13 日發行，圖案簡介如下：

- 一、以仲夏寶島號蒸汽郵輪式列車和鳴日號觀光列車為主題，背景為野柳女王頭、宜蘭龜山島、臺東三仙台。
- 二、以台灣高速鐵路列車為主題，背景為高雄 85 大樓、臺南孔子廟、臺南赤崁樓、臺中公園、西門紅樓、臺北府城北門(承恩門)。
- 三、以臺北捷運、桃園機場捷運及高雄捷運列車為主題，背景為國立故宮博物院、TAIPEI 101、桃園國際機場、蓮池潭風景區龍虎塔、高雄流行音樂中心。
- 四、以阿里山林業鐵路夏依式(SHAY)蒸汽機車及柴油機車為主題，背景為祝山車站、北門驛。
- 五、以糖業鐵路五分車為主題，背景為橋頭糖廠園區俱樂部、蒜頭糖廠五分車站、溪湖糖廠五分車站。

本套郵票由林磐聳先生、翁永圳先生及潘欣苙小姐共同設計，卡登實業股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各 1 批，於 113 年 9 月 11 日開始發售；另製作預銷首日戳套票封於 9 月 13 日郵票發行當天出售，歡迎選購。其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

# Chunghwa Post Co., Ltd.

## Republic of China

Postage Stamps Issuing  
Information No. 13 (2024)

Taipei, Taiwan, R.O.C.

### **Railway Tourism of Taiwan Postage Stamps (Issue of 2024)**

Taiwan's railways are wonderfully beautiful and much loved by domestic and foreign travelers alike. Consequently, Chunghwa Post is releasing a set of five stamps on various trains and tourist attractions. The set has a se-tenant format, and each stamp bears a denomination of NT\$28. Scheduled for release on September 13, 2024, the stamps are described below:

1. This stamp features the cruise-style "Mid-Summer Formosa Train" and the "Future — The Moving Beauty" tourism train. The background includes images of Queen's Head in Yehliu Geopark, Yilan's Turtle Island, and Taitung's Sanxiantai.
2. On the topic of Taiwan's high-speed rail, this stamp has a background featuring Kaohsiung 85 Building, Tainan Confucius Temple, Tainan's Chikanlou, and Taichung Park, as well as The Red House and North Gate in Taipei.
3. Featuring trains from the MRT systems of Taipei, Taoyuan Airport and Kaohsiung, the stamp's background includes the National Palace Museum, TAIPEI 101, Taoyuan International Airport, Dragon and Tiger Pagodas in Kaohsiung's Lotus Pond Scenic Area and Kaohsiung Music Center.
4. This stamp features a Shay steam locomotive and a diesel locomotive used on the Alishan Forest Railway. The Zhushan and Beimen stations are visible in the background.
5. This stamp features narrow-gauge Sugar Railway trains. The background includes the Qiaotou Sugar Factory Club House, the Suantou Sugar Factory Station, and the Xihu Sugar Factory Station.

This set of stamps were designed by Mr. Apex Lin, Pang-Soong, Mr. Yung-Chun Weng and Ms. Hsin-Yi Pan and printed by Cardon Enterprise Co., Ltd. in color offset. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts and a loose-leaf album page to be sold on September 11, 2024. A pre-cancelled FDC with a full set of stamps will go on sale on September 13, 2024, the stamps' date of issuance. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.